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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  5 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 11/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 6 de juny de 2013  
Horari: 19:30 h a 21:10 h 
Lloc: Centre Cívic de Gràcia 
 
 
Assistents 
 
Josep Ayuso Raya, president 
Teresa Llamas Frías, vocal de l’Agrupació de Veïns de Gràcia 
Salvador Tamborero Oribe, vocal de l’AV d’Arraona-Merinals-Can Gambús 
Jaume Selvas Casanovas, vocal de l’AV de Can Feu 
Albert Gusi Miró, vocal de les entitats culturals 
Mercè Canalias Pons, vocal de les entitats culturals 
Martí Sala Roca, vocal de les entitats esportives 
Pilar Altarriba Vilarasau, vocal del grup altres entitats 
Elisabeth Pineda García, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Josep Escartín i Laurito, Síndic Municipal de Greuges de Sabadell 
Josep Serrano Blanquer, cap del servei de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes 
Marta Esquius Hernández, tècnica de l’Oficina del Síndic Municipal de Greuges de Sabadell 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Francisco Javier Martínez Jiménez, vocal de l’AV Serra d’en Camaró 
Sergi Mestres Garcia, vocal de les entitats culturals 
Isidre Vicente Rebull, vocal de les entitats culturals 
 
Excusen la seva absència: 
 
Quim Carné Jordana, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Pol Gibert Horcas, vocal del PSC 
Olga Acero López, vocal del PSC 
Lluís Perarnau Reyes, vocal d’ES 
Xavier Casas Hurtado, vocal de CIU 
Rosend Valls Valls, vocal de les entitats de gent gran 
Jordi Argemi Alberich, vocal de les entitats esportives 
Fernando Fernández Moyano, vocal dels centres d’atenció primària 
Alfonso Moreno López, representant del PP (5%) 
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Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2012. 
3. Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes  
4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal.  
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells, del districte de 30 d’abril de 1997, el president d’aquest ple del 6 de juny, el 
senyor Josep Ayuso Raya, declara oberta la sessió i disculpa l’absència de la presidenta del 
Consell del Districte 5, la senyora Marta Farrés Falgueras. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
En primer lloc el Sr. Ayuso excusa a la Sra. Farrés qui, per motius de salut, no ens ha pogut 
acompanyar en aquesta sessió del Consell del Districte.  
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El Sr. Ayuso fa constar que el Sr. Perarnau ha demanat que es faci una esmena a l’acta 
anterior  a través de correu electrònic i amb  data 3 de juny de 2013. 
 
L’esmena que proposa el Sr. Perarnau és la següent. 
 
Suprimir de l'acta anterior la part que diu: "en aquest sentit i arrel de les retallades que 
s’estan patint en l’àmbit dels serveis socials i salut, s’està fent una aposta clara per tal 
de que aquest tipus de pacients estiguin ben atesos i cuidats en les seves pròpies llars”, 
ja que no recull el sentit de les seves paraules.  
 
La Sra. Pineda comenta que, segons s’ha acordat amb el Sr. Perarnau, el paràgraf 
quedarà de la següent manera: 
 
El Sr. Perarnau explica, també, que es va parlar sobre el “pacient crònic” i fa un resum 
sobre aquest tema a la resta de vocals. 
 
Al no haver més consideracions sobre l’acta del 17 d’abril, aquesta queda aprovada. 
 
 

2. Memòria del Síndic Municipal de Greuges 2012 
 

El Sr. Ayuso presenta al Sr. Escartín, Síndic Municipal de Greuges de Sabadell, que a 
través d’una memòria que lliura als vocals, presenta les tasques desenvolupades pel 
Síndic al Districte Cinquè de la Ciutat.  
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En aquest sentit, el Sr. Escartín destaca que a banda de fer la memòria global de la 
ciutat  i presentar-la en el Ple Municipal, amb el nou reglament del Síndic de l’any 2012 
s’ha de fer una memòria de cada un dels districtes.  
 
En referència a la memòria lliurada als assistents, el Síndic comenta que del Districte 
Cinquè es van atendre un total de 57 persones; 30 a l’oficina central i 27 al territori. 
D’aquestes atencions es van obrir un total de 17 expedients, ja que no totes les 
demandes entren a tràmit.  
 
Destaca que es fa un treball molt important en la defensa del dret a la bona 
administració que tenen els ciutadans i ciutadanes. 
 
A continuació s’obre un torn obert de paraules. 
 
El Sr. Sala demana saber si el percentatge de queixes al Districte Cinquè és elevat en 
relació a la resta de Districte.  
 
El Sr. Escartín comenta que aquest percentatge depèn de la població del districte, ja 
que no tots tenen la mateixa quantitat d’habitants, i també depèn de les queixes que 
entren a tràmit.  
 
El Sr. Sala demana saber si el Síndic és neutral. El Sr. Escartín comenta que aquesta 
ha de ser la primera condició per ser Síndic. No pot pertànyer a cap partit polític, 
sindicat o associació; està estipulat per reglament.  
 
La Sra. Canalias comenta que el Síndic de Greuges de Catalunya porta més de 8 anys 
sent Síndic, demana pels terminis del Síndic de Greuges de Sabadell. El Sr. Escartín 
explica que el de Sabadell, per reglament, no pot acumular més de dos mandats de cinc 
anys cada un (són cinc anys per no coincidir amb els mandats dels governs municipals, 
i garantir la neutralitat). El de Catalunya porta més temps perquè es fa fer una 
modificació en el seu reglament.  
 
La Sra. Llamas demana per dos temes que estan al Síndic i fan referència al barri de 
Gràcia; el tancament del Pati de la Nau i el tancament de la Rostisseria el Gall. El Síndic 
resumeix que s’estan acabant de valora a través dels informes que ha fet arribar 
l’Ajuntament de Sabadell a l’Oficina del Síndic.  
 
(20.10 hores. Marxen el Sr. Escartín i la Sra. Esquius). 

 
 

3. Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes  
 
El Sr. Ayuso presenta al Sr. Serrano, cap del servei de Sostenibilitat i Gestió 
d’Ecosistemes.  
 
El Sr. Serrano pren la paraula i excusa al Sr. Monge, regidor de  Sostenibilitat i Gestió 
d’Ecosistemes, que no ens pot acompanyar en aquesta sessió, ja que es troba en una 
altra reunió.  
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El Sr. Serrano, a través d’un power point, explica als presents les tasques més 
importants que es fan des del servei de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes. Són les 
següents: 
 

• Gestió del cicle de l’aigua 
• Sostenibilitat urbana 
• Gestió del rodal 
• Parcs periurbans 

 
El Sr. Serrano comenta que aquesta informació està a disposició dels vocal. La Sra. 
Pineda comenta que s’enviarà als vocals juntament amb l’acta.  
 
A continuació s’obre un torn obert de paraules. 
 
El Sr. Tamborero comenta que diverses vegades ha sentit que Sabadell és una de les 
ciutats més contaminades de la zona.  
 
El Sr. Serrano comenta que, des de Europa, es va considerar l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona (quaranta municipis) com una zona global per mesurar la contaminació. No 
significa que Sabadell estigui més contaminada que altres. Són dades de conjunt de 
totes aquesta àrea.  
 
El Sr. Sala, en referència als animals morts que apareixen al rodal, demana saber qui 
s’encarrega de la seva retirada.  
 
En aquest sentit, el Sr. Selvas comenta que pels voltants del Castell de Castell ha trobar 
coloms morts i altres ocells. Demana saber que s’ha de fer amb aquests animals.  
  
El Sr. Serrano comenta que, pel que fa als animals morts al Rodal, és la Generalitat de 
Catalunya i els seus equips tècnics qui ha de fer la retirada dels animals morts. Mentre 
que els animals que es troben morts dintre de la ciutat els retira el departament de Salut 
de l’Ajuntament de Sabadell.  
 
La Sra. Altarriba demana saber si el protocol de retirada dels animals morts és el mateix 
en tots dos casos. El Sr. Serrano comenta que si, que la única cosa que canvia és 
l’administració que intervé. 
 
El Sr. Sala demana per la potabilitat de l’aigua de la font que hi ha al final del Torrent de 
Colobrers. El Sr. Serrano comenta que l’aigua dels torrents del Rodal és com l’aigua 
que surt de les aixetes de la ciutat, per tant no està recomanada pel consum.  
 
El Sr. Sala demana saber si, com a servei de Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes, 
tenen contacte o reben informació d’entitats com la Unió Excursionista de Sabadell.  
 
El Sr. Serrano comenta que si, que entitats com la UES formen part de diversos 
consells sectorials, com per exemple el Protocol del Rodal. On a més, assisteixen 
entitats com ADENC, la Federació d’Associacions de Veïns, etc. En el Protocol del 
Rodal es tracten tots aquells projectes globals o específics que tenen a veure amb la 
Sostenibilitat i Gestió d’Ecosistemes. Es fan unes sis reunions per any.  
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El Sr. Serrano explica que, a banda del Protocol del Rodal, es fan reunions puntuals 
amb diverses entitats per tractar temes concrets; cita com exemple el Protocol de 
Camins; del qual una de les entitats membres és la UES.  
 
La Sra. Llamas comenta que en el carrer Ausiàs Marc hi ha un habitatge que està 
deshabitat i entren molts coloms; i la vorera està plena d’excrements.  
 
El Sr. Tamborero comenta que han tornat a detectar presència de rosegadors en la part 
de la Fase 2 del Polígon Merinals. 
 
En tots dos casos, el Sr. Ayuso, comenta que es passarà nota al departament de Salut 
per tal que faci les actuacions necessàries per intentar solucionar aquest tema. Pel que 
fa als rosegadors de la Fase 2 del Polígon, la Sra. Pineda comenta que es passarà nota 
a INCASOL, ja que aquesta part del Polígon encara és de la Generalitat per tal que 
higienitzin les zones internes del Polígon.  
 
 

4. Nomenament pendent del representant en el Consell Escolar Municipal 
 

En anteriors sessions del Consell de Districte, havia quedat pendent el nomenament del 
representant en el Consell Escolar Municipal.  
 
Al no sortir cap representant escollit, aquest nomenament queda pendent per properes 
sessions del Consells de Districte.  
 
 

5.  Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 

 
El Sr. Ayuso comenta que, des de la darrera sessió del Consell del Districte, només s’ha 
convocat el Consell Escolar Municipal.  
 
Per tant, al no tenir representant en aquest, es passa al següent punt de l’ordre del dia.  
 

 
6. Comunicacions 
 

El Sr. Ayuso comenta que, just abans d’aquesta sessió, s’ha fet una reunió amb les 
AV’s d’Arraona Merinals Can Gambús, Can Feu i els representants veïnals dels 
Planetes per tal de tractar el trasllat de la cimentera del Carrer Colòmbia – Uruguai a 
Can Roqueta. 
 
En aquest sentit el Sr. Ayuso comenta que en el passat Ple Municipal del 4 de juny es 
va aprovar el trasllat de l’esmentada cimentera al Polígon Industrial de Can Roqueta.  
Això permetrà que l’empresa gestora pugui continuar desenvolupant la seva activitat 
dintre de la ciutat i adequar les instal·lacions a la normativa vigent.  
A continuació, pren la paraula la Sra. Pineda per explicar les següents comunicacions: 
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Primerament, comenta la situació del barri d’Arraona Merinals, tal i com apareix en el 
Diari Sabadell del dia 5 de juny d’enguany.  
 
La Sra. Pineda comenta que en aquesta noticia hi ha una errada, en el Polígon Merinals 
no hi han 4 edificis de 16 comunitats cada un esperant ser enderrocats. En total són 12 
blocs de pisos (4, 5, 6, 7, 8, 9, 18, 19 i 20) els que estan pendents d’enderroc per part 
de la Generalitat. 
 
Les gestions fetes per l’Ajuntament de Sabadell, des de desembre de l’any 2010 són un 
total d’ onze comunicacions i informes demanant a INCASOL la neteja, higienització i 
enderroc dels blocs buits que hi ha a l’anomenada Fase 2. 
 
El Sr. Ayuso comenta, en aquest sentit, que des de l’Ajuntament de Sabadell es faran 
les actuacions necessàries per tal de garantir que INCASOL solucioni aquests temes.  
 
Així mateix, la Sra. Pineda afegeix que també els equips municipals fan treballs a 
l’interior del Polígon per garantir, en la mesura del possible, les condicions de neteja de 
la zona. Es continuarà treballant en aquest sentit.  
 
La Sra. Pineda dóna compte de dues comunicacions més; estan fent poda i neteja 
d'herbes als carrers de Dinamarca i Regne Unit. I per últim comenta que s'ha renovat la 
il·luminació del pas soterrani dels FGC al carrer Fraser Lawton. 
 
 

7. Torn obert de paraules 
 

Abans d’obrir el torn de paraules, el Sr. Ayuso presenta a la Sra. Susana Gallego que és 
la nova Comissionada de Relacions Ciutadanes.  
 
A continuació, es procedeix al torn obert de paraules. 
 
La Sra. Canalias demana fer alguna modificació en el semàfor d'Avinguda Arraona- c. 
Uruguai, ja que quan un cotxe ha de girar a l'esquerra des de Avinguda Arraona provoca 
moltes cues als que venen de Sant Quirze, per que no hi ha espai. Proposa tirar una 
mica de ciment a la part dreta de la carretera per tal que els que continuïn rectes ho 
puguin fer sense fer la cua dels que giren. Demana, també, perquè si les escombraries 
es recullen a la nit el contenidor de Ctra. Prats es recull a les 8 del matí (provoca moltes 
cues a la Carretera de Castellar, ja que és hora punta). 
 
El Sr. Sala comenta que l'heura del c. Viladomat, 60 molesta molt als vianants. Demana 
la poda. I reparar els panots de Ctra. Molins de Rei, entre c. Folch i Torres i c. Jacint 
Verdaguer. Proposa afegir la columna de “tancat” al llistat de comunicacions que es 
passarà cada dos mesos.  
 
El Sr. Sala també comenta que el rebut de l’IBI ha augmentat molt aquest 2013. El Sr. 
Ayuso comenta que és el tipus inquisitiu que exigeix l’Estat, que a més és qui ho 
recapta.  
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El Sr. Tamborero felicita a l’Ajuntament de Sabadell per la instal·lació, ja fa un temps, de 
la cruïlla semàforica del carrer Tenerife i carrer Quebec, ja que han baixat molt el 
número de xocs en aquesta zona, així com la velocitat.  
 
La Sra. Llamas demana per la taxa de centres cívics i la eliminació d’aquesta. El Sr. 
Ayuso comenta que la retirada es va aprovar inicialment, i que ara es troba en fase 
d’al·legacions; l’aprovació definitiva de la retirada serà en el Ple Municipal de juliol. 
 
 

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretaria delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretaria delegada     Vist i plau 

El president 
 


